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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994 . (DC. 30.) OGY határozat 91 .§-ára írásbeli kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető Miniszter Úrhoz

„Miért nem akadályozza meg, hogy megszűnjön Zuglóban a mexikói úti mozgásjavító iskola?! ”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

A napokban derült ki, hogy választókerületemben, Zuglóban a fővárosi önkormányzat a 2013 -

2014-es tanévtől már nem indít új szakközépiskolai évfolyamot a legsúlyosabb mozgássérül t
diákok mexikói úti mozgásjavító iskolájában. A Mozgáskorlátozottak Egyesületeinek Országo s
Szövetség nyilatkozatával egyetértve elfogadhatatlannak tartom az eljárást és az intézkedést is .

A Mozgásjavító Általános Iskola, Szakközépiskola, Egységes Gyógypedagógiai Módszertani
Intézmény és Diákotthon az országban egyedülálló módon korszerű oktatást, terápiákat,
mozgásfejlesztést, egészségügyi ellátást és gondozást biztosít a legsúlyosabb mozgássérül t
gyermekek részére.

Mint az a hírekben is megjelent, jelenleg három évfolyamon mintegy 30 súlyosan mozgássérül t

diák tanul, akik többsége nem képes önálló életvitelre megfelelő segítő háttér nélkül. A diákok nem
egy konkrét szakmát tanulnak meg, hanem — speciális mozgás- és személyiségfejlesztés mellett — a z
általános kompetenciáikat erősítik, ami lehetővé teszi, hogy középiskola után több, piacképes
szakmát is kitanulhassanak, és ezáltal sikeresen elhelyezkedhessenek a munkaerő-piacon . Pénzügyi
és vállalkozási ismereteket, idegen nyelveket tanulnak, emellett fogyatékosiigyi és civi l
érdekvédelmi ismereteket is elsajátítanak. Számos fejlesztés követően van saját uszodájuk,
akadálymentes tankonyhájuk és mini ábécéjük, a tornaterem mellett több tornaszobában folyik a

speciális mozgásfejlesztés és a szakorvosok is házhoz jönnek . A „mozgásjavítós” diákok a

kompetenciaméréseken rendre jól szerepelnek, előfordul, hogy az iskolába két-háromszoros a

túljelentkezés .



A 2013-as évfolyam elindításához csak egy tantermet kéne kialakítani és berendezni, az

önkormányzat viszont ezt nem hajlandó fedezni és a már meglév ő évfolyamokat is meg akarj a

szüntetni . A most odajáróknak két másik szakközépiskolát javasolnak, ahol a gyermekek kizáróla g

informatikát tanulhatnának, ráadásul sem a Petrik Lajos, sem a Neumann János szakközépiskola

nem alkalmas súlyosan mozgássérült diák befogadására, ez utóbbiban még az akadálymentesítés i s

rosszul és csak részlegesen van megoldva .
Többen úgy látják, hogy a döntéssel az önkormányzat működési költséget nem spórolna, mivel

a középiskola az általános iskolával közös épületben m űködik, viszont kihasználatlanul hagyna eg y
3,5 milliárdos fejlesztést.

Tisztet Miniszter Úr !

• Ön, mint az oktatásért, valamint a társadalmi esélyegyenl őség előmozdításáért felelős
miniszter, egyetért-e azzal, hogy hagyják kárba veszni az elmúlt évek beruházásait é s
pedagógiai fejlesztési munkáját?
• Mit kíván tenni annak érdekében, hogy folytatódhasson a súlyos mozgáskorlátozott

gyerekek továbbtanulása ebben az intézményben illetve a felvételre váró diákok a február i
határidő ig jelentkezni tudjanak a mozgásjavító szakközépiskolába ?

Várom megtisztelő válaszait!

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezető államtitkár feladat- és
hatáskörérő l szóló 212/2010 . (VII . 1 .) Korm. rendelet 41 . § i) pontja alapján Ön felel az oktatásért,
ezért kérdezem Miniszter Urat .

Budapest, 2013. január 11 .

Tóth Csaba
országgyű lési képviselő

(MSZP)
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